



ISSN 2096-8108
CN14-1402/S

果树资源学报

JOURNAL OF FRUIT RESOURCES
Guoshu Ziyuan Xuebao

- 中国学术期刊(光盘版)收录
- 中国期刊全文数据库(CJFD)全文收录
- 中国核心期刊(遴选)数据库全文上网
- 中国科技期刊数据库全文收录
- 重庆维普、万方数据、博看网全文收录
- 龙源期刊网、超星期刊域出版平台全文收录

4
2020

第1卷 第4期 (总第4期)

山西省农业科学院 主管
山西省农业科学院果树研究所 主办



万方数据

果树资源学报

二〇二〇年

第四期

总第四期

目次

研究论文

- 红仁核桃快速建园技术试验 王英宏 王根究 董兆斌(1)
黑果腺肋花楸与几种果实营养品质对比分析 王英超 张桂霞 孔德扬(4)
花后授粉时间对‘徐香’猕猴桃坐果及品质的影响 姚春潮 刘占德 王西芳等(9)
山西临猗苹果园土壤肥力现状评价及相关性分析 杨明霞 刘政海 张战备等(11)

研究报告

- 7年生不同品种考特砧大樱桃表现情况观察调查 李庆华 赵玉梅 王瑞金(16)
裂果症对临猗冬枣好果率的影响 石文鑫 赵永胜 马利平等(19)
甘肃苹果矮化密植栽培调查及思考 陈鹏 靳托托(23)
天水果业发展考察报告 王田利(26)

经验技术

- ‘映霜红’桃四主干开心形优质高效栽培技术 樊庆忠 王善波 李秀伟(29)
设施灵武长枣栽培模式及配套管理技术 张勤 邓景丽 宋淑燕等(32)
杏树流胶病的发生及综合防治措施 阿不列孜·热合曼(34)
甜樱桃整形修剪中枝条的科学处理 张德合 张颜春 刘文林等(36)
北五味子实生苗繁殖技术 张晓峰(39)
猕猴桃花腐病的防治措施 孟军政(41)
大樱桃的高产技术及病虫害防治 王世英(43)
大樱桃树主要病虫害及防治要点 吴晓璇(45)
薄壳山核桃缀叶丛螟发生规律及防治措施 陈雷 滕华容(47)
防治板栗小叶病措施 王天元(49)
枣树生产中落叶还田的方法及益处 杨海波(52)
运城苹果矮砧密植栽培建园技术 梁哲军 张鹏飞 袁嘉玮等(55)
大樱桃“小果病”的病因与防治措施 王凤娟(58)

专论综述

- 关于果实中花色苷提取和稳定性的研究 许明秀 解思琦 张岩等(60)
草莓病毒病、脱毒技术及病毒检测研究进展 霍辰思 樊新萍 刘伟(66)
基于偏离份额分析法对黄土高原区水果产业结构及增长分析 李亮 王玺 孙慧英等(72)
渭北旱塬永寿县苹果品种布局和结构调整的建议 夏静 樊运利(76)
大樱桃丰产不丰收的思考和对策建议 张红芬 张辉 曹永强(78)

引选育种

- ‘乙女’苹果在河西走廊干旱沙地的引种表现及栽培技术 郑三军 万吉锋 曹希荣(82)
‘蓝丰’蓝莓品种特性及丰产技术 马鹏 徐大庆 吴永丽等(84)

特异资源

- 甜樱桃中熟新品种‘莎米特’的选育 聂国伟 戴桂林 杨晓华等(86)
草莓种质资源介绍 赵彦华(90)

环割对乔砧红富士苹果缓势促花的作用(刘新江 92);苹果去除纸袋方法及去袋后管理要点(岳琳 92);影响苹果大小的因素和解决对策(杨建彬 93);叶绿素红致富路(梁录瑞 94)如何提高猕猴桃压条上架枝的自养能力(孟军政 94)..... (92-94)

MAIN CONTENTS

1. Test for Rapid Construction of *Juglans regia* WANG Yinghong, WANG Genxian, DONG Zhaobin(1)

2. Comparative Analysis on Nutritional Quality of *Aronia melanocarpa* and Several Fruits WANG Yingchao, ZHANG Guixia, KONG Deyang(4)

3. Effect of Pollination Time after Flowering on Fruit Setting and Quality of ‘Xuxiang’ Kiwifruit YAO Chunchao, LIU Zhande, WANG Xifang, et. al(9)

4. The Status Evaluation and Correlation Analysis of Soil Fertility of Apple Orchard in Linyi, Shanxi YANG Mingxia, LIU Zhenghai, ZHANG Zhanbei, et. al(11)

5. Observation and Investigation on the Performance of Different Sweet Cherry Cultivars with Cotter Rootstock LI Qinghua, ZHAO Yumei, WANG Ruijin(16)

6. Effects of Fruit Cracking on Good Fruit Rate of *Ziziphus jujuba* in Linyi SHI Wenxin, ZHAO Yongsheng, MA Liping, et. al(19)

7. Investigation and Consideration on dwarf and Close Planting of Apple in Gansu Province CHEN Peng, JIN Tuotuo(23)

8. Investigation Report on Development of Tianshui Fruit Industry WANG Tianli(26)

9. High Quality and Efficient Cultivation Techniques of “Yingshuanghong” Peach with Open Centralized Shape of Four Branches FAN Qingzhong, WANG Shanbo, LI Xiuwei(29)

10. Protected Cultivation Mode Management Technique of Lingwu Changzao ZHANG Qin, DENG Jingli, SONG Shuyan, et. al(32)

11. The Gummosis of Apricot Trees and Comprehensive Countermeasure Albriz Rehman(34)

12. Scientific Treatment of Pruning Branch of Sweet Cherry ZHANG Dehe, ZHANG Yanchun, LIU Wenlin, et. al(36)

13. Discussion on Propagation Technique of *Schisandra chinensis* Seedling ZHANG Xiaofeng(39)

14. Control Measures of Blossom Blight of Kiwifruit MENG Junzheng(41)

15. High Yield Technique and Pest Control of Sweet Cherry WANG Shiyong(43)

16. Main Diseases and Insect Pest of Sweet Cherry Trees and Control Measure WU Xiaoxuan(45)

17. Occurrence Regularity and Control Measures of the damage of *Loastra muscosalis* to *Carya cathayensis* CHEN Lei, TENG Huarong(47)

18. Control Measures of Chestnut Leaf Disease WANG Tianyuan (49)

19. Methods and Benefits of Returning Fallen Leaves to the Field in Jujube Production YANG Haibo(52)

20. Technology of Construction for High Density Dwarfing Apple Orchard in Yuncheng LIANG Zhejun, ZHANG Pengfei, YUAN Jiawei, et. al(55)

21. Etiology and Prevention Measures of Little Cherry Disease WANG Fengjuan(58)

22. Research progress on extraction and stability of anthocyanins in fruit XU Mingxiu, XIE Siqu, ZHANG Yan, et. al(60)

23. Research Advance in Detoxification Technique and Virus Detection of Strawberry Virus Disease HUO Chensi, FAN Xinping, LIU Wei(66)

24. Analysis on Structure and Growth of Fruit Industry in the Loess Plateau Based on Shift—Share Method LI Liang, WANG Xi, SUN Huiying, et. al(72)

25. Suggestions on Apple Cultivar Distribution and Structure Adjustment in Yongshou County, Weibei Dryland XIA Jing, FAN Yunli(76)

26. Suggestion and Countermeasure on the High Yield and Poor Harvest of Sweet Cherry ZHANG Hongfen, ZHANG Hui, CAO Yongqiang(78)

27. Introduction Performance and Cultivation Technique of ‘Yinv’ Apple in Sand Land of Hexi Corridor ZHENG Sanjun, WAN Jifeng, CAO Xirong(82)

28. High Yield Technique of ‘Lanfeng’ Blueberry MA Peng, XU Daqing, WU Yongli, et. al(84)

29. Breeding of New Mid Ripening Sweet Cherry Cultivar ‘Summite’ NIE Guowei, DAI Guilin, YANG Xiaohua, et. al(86)

30. Strawberry Features Excellent Cultivars ZHAO Yanhua(90)